
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 62

от  заседание, състояло се на 15.12.2003 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна Хаджиева, доц. Георги Лозанов, доц. д-р Лилия Райчева, 
доц. д-р Маргарита Пешева, Мария Стефанова, Стефан Димитров, Тома Иванов. 
ОТСЪСТВАЛИ: Райчо Райков, Юлиана Тончева. 

ДНЕВЕН РЕД:
1.Доклад от отдел “Общ мониторинг” относно проект за типология на мониторинг 
по спазването  на лицензиите и регистрациите.
2.  Доклад  от  отдел  “Общ  мониторинг”  относно  мониторинг  на  предавания  по 
програма “СКАТ”.
3.Проекти за писма до Агенция “Фокус” и до “КИД” ЕООД.
4. Писмо – отговор до г-жа Стоянка Цачева от Радио Стара Загора.
5.Проект на писмо до БНТ относно Българския спортен тотализатор.
6.Докладна записка от Веселина Петрова за абонамент за “АПИС 5”.
7.Информация за СЕМ, необходима за страницата на ЕПРА.
Разни:
• Писмо от МТС с вх. № 01-09-81.
• Писмо от БНР с вх. № 02-00-27.

Начало на  заседанието 11,00 часа, водено от Тома Иванов, Изпълнителен секретар 
на СЕМ,  протоколист -  Михаела Йоргова.

ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”:

Тома Иванов  откри заседанието  и  предложи за  обсъждане дневния  ред.  Анна 
Хаджиева предложи първа точка от дневния ред да се отложи за заседание при 
пълния  състав  на  Съвета.  Лилия  Райчева   предложи да  се  разгледа  обновената 
информация от СЕМ за страницата на ЕПРА, информация за специфична оценка на 
критериите за кандидатите за консултанти за туининг проект (по подадена рамка от 
Делегацията  на  Европейската  комисия),  както  и  предложение  за  решение  във 
връзка с бюлетините до края на 2003 г.
Други  предложения  не  бяха  направени  и  СЕМ  гласува  със  седем  гласа  “за” 
дневния ред на заседанието  с предложенията за изменение и допълнения.
СЕМ отложи разглеждането на доклада от отдел “Общ мониторинг” относно 
проект  за  типология  на  мониторинг  по  спазването  на  лицензиите  и 
регистрациите за заседание с попълнения с новите членове състав на СЕМ.

ПО ТОЧКА “ВТОРА”:

Румян Петров докладва относно мониторинг на предавания по програма “СКАТ”. 
(Докладната  записка  от  Румян  Петров  с  вх.  №  18-03-80  от  12.12.2003  г.  е 
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приложена  към  Протокол  №  62).  Наблюдавани  са  общо  десет  предавания  на 
“Атака”  ,  десет  предавания  на  “От  телефон  до  микрофон”  и  две  предавания 
“Размисли и страсти”. Мониторингът е извършен по решение на Съвета за периода 
10.11.2003  г.  –  23.11.2003  г.  Наблюдението  е  установило  разликата  в  тона  на 
предаванията,  а  по-специално,  в  поведението  на  водещите.  Извършилите 
наблюдението  експерти  са  констатирали,  че  в  нито  едно  от  наблюдаваните 
предавания няма нарушение на ЗРТ. 
След  изложението  Тома  Иванов  направи  предложение  част  от  информацията, 
съдържаща се в доклада, да бъде подадена до БТА, което ще покаже, че част от 
действията  на  СЕМ,  които  са  оспорвани,  са  дали  резултат  –  променили  са  се 
предаванията, които Съветът е поставил под мониторинг.
След  проведеното  обсъждане  СЕМ  прие  със  седем  гласа  “за”  доклада  за 
мониторинга на предаванията по програма “СКАТ”, като  възлага на Юлиана 
Тончева да подготви прессъобщение за БТА, в което да се подаде в подходяща 
форма част от съдържащата се в доклада информация.

ПО ТОЧКА “ТРЕТА”:

• Румян Петров докладва относно постъпило искане в СЕМ от Агенция “Фокус” 
да  им  бъде  направен  презапис  на  три  предавания,  излъчени  по  “НТВ”,  за 
попълване на електронния архив на Агенцията. (Докладната записка от Румян 
Петров с вх. № 18-03-82 от 12.12.2003 г. е приложена към Протокол № 62).
Георги Лозанов  отбеляза,  че поставеният въпрос не  може да бъде точка от 
дневния ред на заседанието. Той не знае по какви причини Агенция “Фокус” е 
отправила това искане.
Лилия Райчева категорично възразява срещу тази дейност от страна на СЕМ – 
искането е за безплатен презапис на касета, а това не може да бъде безплатна 
услуга. Агенцията би могла да отправи искането си до “НТВ”.
Мария  Стефанова  разглежда  постъпилото  в  СЕМ  писмо  като  извънредна 
молба  и  смята,  че  Съветът  трябва  да  отговори  и  да  реши  какъв  да  бъде 
отговорът. Тя смята, че като изключение Съветът може да предостави искания 
презапис.
Тома  Иванов  е  на  мнение,  че,  ако  отправеното  искане  е  практика,  това  е 
недопустимо. Като изключение обаче, би могло да се допусне.
След  проведеното  обсъждане  Съветът  прецени,  че  ще  се  произнесе  след 
разговор с Председателя на СЕМ.

• Румян Петров докладва становище относно постъпило писмо от Управителя на 
“КИД”  ЕООД  –  производител  на  печатна,  телевизионна  и  радиореклама,  с 
молба  за  становище  във  връзка  с  предстоящо  излъчване  на  “Телевизионен 
бутик”.  (Становището от  Румян Петров с вх.  № 18-03-81 от 12.12.2003 г.  е 
приложено към Протокол № 62).
Тома Иванов възразява срещу даването на становище от СЕМ, тъй като това 
означава,  на  първо  място  –  някаква  форма  на  намеса  и  цензура,  второ  – 
възможно  е  да  се  злоупотреби  с  едно  становище  на  СЕМ  и  да  се  излъчва 
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програма,  напълно различна от представената  пилотна,  а като оправдание да 
послужи становището, което Съветът би дал.
Румян Петров е  подготвил проект  на  писмо – отговор в духа на изказаното 
становище от Тома Иванов.
След  проведеното  обсъждане  Съветът  прие,  че  по  отправената  молба  от 
управителя  на  “КИД”  ЕООД  следва  да  се  отговори,  че  СЕМ  не  дава 
предварителни  становища,  както  и  да  се  отбележи,  че  следва  да  се  спазват 
разпоредбите на ЗРТ.

ПО ТОЧКА “ЧЕТВЪРТА”:

Емилия Станева изложи проект на отговор до Стоянка Цачева – редактор-водещ от 
Радио Стара Загора, във връзка с изложение по повод уволнението й. (Докладната 
записка от Емилия Станева и проектът на писмото – отговор са приложени към 
Протокол № 62).
След проведеното обсъждане  СЕМ прие със седем гласа “за” отговора до г-жа 
Стоянка Цачева от Радио Стара Загора, подготвен от отдел “Правен”.

Мария  Стефанова   запозна  Съвета  с  получено  писмо  от  радиослушателката 
Снежана Фазлийска от гр. Плевен. (Писмото с вх. № 02-04-08 от 15.12.2003 г. е 
приложено към Протокол № 62).
СЕМ възложи на отдел “Правен” да подготви писмо до БНР, към което ще 
бъде приложено копие  от  писмото на слушателката,  с  молба за  отговор до 
СЕМ.

ПО ТОЧКА “ПЕТА”:

Емилия  Станева  изложи  докладна  записка  и  проект  на  писмо  до  Генералния 
директор на БНТ във връзка с получени в СЕМ писма от Български олимпийски 
комитет,  Министерство на младежта и спорта и Български спортен тотализатор, 
съдържащи протести срещу променен начален час на излъчване тегленето на 96-ти 
тираж  на  игрите  на  Спортния  тотализатор.  (Докладната  записка  от  Димо 
Карадимов с вх. № 18-06-249 от 12.12.2003 г. е приложена към Протокол № 62).
След проведеното обсъждане  СЕМ прие писмото до Генералния директор на 
БНТ, което след подпис от Председателя ще бъде изпратено.
ПО ТОЧКА “ШЕСТА”:

Емилия  Станева  изложи  докладна  записка  от  Веселина  Петрова  относно 
подновяване  на  абонамента  за  информационната  система  “АПИС”.  (Докладната 
записка от Веселина Петрова с вх. № 18-06-250 от 12.12.2003 г. е приложена към 
Протокол № 62).
След проведеното обсъждане и консултация със Спаска Янева, началник на 
отдел “ФСДЧР”, Съветът за електронни медии реши да бъде подновен за 2004 
г. абонаментът за “АПИС 5, “АПИС – регистър”. При възможност (наличие на 
финансови средства) ще бъде направен абонамент и за “АПИС – процедури”.
Решението да се доведе до знанието на отдел “ФСДЧР”.
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ПО ТОЧКА “СЕДМА”:

Лилия Райчева  предложи на вниманието на  Съвета  обновената  информация за 
СЕМ, необходима за уеб-страницата на ЕПРА. 
След  проведеното  обсъждане  и  внесените  пояснения  от  Лилия  Райчева  СЕМ 
гласува със седем гласа “за” информацията,  която СЕМ ще подаде за  уеб-
страницата на ЕПРА.

ПО ТОЧКА “РАЗНИ”:

• Във  връзка  с  писмото  от  МТС  относно  покана  за  участие  в  “Регионалната 
радиокомуникационна  конференция  2004/5”  Съветът  възложи  на  Ина 
Стойчева  да  поиска  материалите  от  Георги  Караиванов,  определен  за 
представител на СЕМ в междуведомствената работна група за подготовка 
и  участие  на  българската  администрация  в  областта  на 
далекосъобщенията,  които Съветът ще разгледа на свое заседание.  СЕМ 
определи Маргарита Пешева, като член на Съвета, да поеме дейността.

• СЕМ  прие  писмото  до  Делегацията  на  европейската  комисия  в  България,  с 
което  Съветът  подава  информация  относно  списъка  на  лицата,  които  ще 
участват  в  оценяването  на  постъпили  предложения  за  консултант  от  ЕС  за 
туининг  проект,  както  и  информация  за  критерии  за  оценка  на  постъпили 
предложения. (Писмото и информацията с допълнени в бланката критерии за 
оценка  на  постъпилите  предложения  с  вх.  №  18-04-05  от  15.12.2003  г.  са 
приложени към  Протокол № 62)

• Във  връзка  с  предложението  от  Ирина  Иванчева (  с  вх.  №  18-04-04  от 
15.12.2003  г.,  приложено  към  Протокол  № 62) за  изработването  на  визитни 
картички,  необходими  при  многобройните  й  срещи  през  времетраенето  на 
проекта  “Институционално  изграждане  на  СЕМ”  по  програма  ФАР,  след 
проведеното  обсъждане  Съветът  за  електронни  медии  реши  да  бъдат 
отпечатани  100  броя  визитни  картички  –  двустранни:  на  български  и  на 
английски език, с подадени в приложеното предложение данни. 
Решението да се доведе до знанието на отдел “ФСДЧР”.

• Във  връзка  с  отпечатването  на  бюлетините  до  края  на  годината  СЕМ  взе 
принципно решение да се извърши плащането на броя на английски език, който 
ще бъде отпечатан след решението за новите членове на СЕМ, като се сключи 
споразумение с печатницата  за предварително заплащане и изравняване след 
излизане на броя от печат. За останалите два броя – на български език, СЕМ ще 
извърши плащането, както следва: за броя, който е под печат – ще се заплати за 
28 страници, а за следващия – заплащането ще се извърши предварително (за 24 
страници),  с  последващо  изравняване  в  зависимост  от  броя на  отпечатаните 
страници.

• Тома Иванов  докладва за полученото писмо от БНР с вх. № 02-00-27.  СЕМ 
възложи на отдел “Правен” да подготви отговор, че Съветът не възразява 
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срещу  отправеното  искане,  при  наличие  на  правна  и  финансова 
възможност.

С това дневният ред бе изчерпан и Тома Иванов закри заседанието.

Приложени документи към Протокол № 62:

1. Докладна записка от Румян петров относно проект за типология на мониторинг 
по спазване на лицензиите и регистрациите с вх. № 18-03-79 от 05.12.2003 г.

2. Докладна  записка  от  Румян  Петров  относно  мониторинг  на  предавания  по 
програма “СКАТ” с вх. № 18-03-80 от 12.12.2003 г.

3. Докладна  записка  от  Румян  Петров  относно  искане  за  предоставяне  на 
видеокасета на Агенция “Фокус” с вх. № 18-03-82 от 12.12.2003 г.

4. Становище от Румян Петров относно писмо до СЕМ от “КИД” ЕООД с вх. № 
18-03-81 от 12.12.2003 г.

5. Докладна записка от Емилия Станева относно постъпило писмо от г-жа Стоянка 
Цачева с вх. № 18-06-251 от 12.12.2003 г.

6. Докладна записка от Димо Карадимов относно проект на писмо до БНТ с вх. № 
18-06-249 от 12.12.2003 г.

7. Докладна записка от Веселина Петрова относно абонамент за информационна 
система “АПИС” с вх. № 18-06-250 от 12.12.2003 г.

8. Писмо от г-жа Снежана Фазлийска с вх. № 02-04-08 от 15.12.2003 г.
9. Обновяване на информацията за СЕМ в уеб-страницата на ЕПРА с вх. № 15-01-

104 от 15.12.2003 г.
10. Писмо  с  информация  до  Делегацията  на  Европейската  комисия  в  България 

относно критериите за оценка на консултант за туиниг проект с вх. № 18-04-05 
от 15.12.2003 г.

11. Предложение от Ирина Иванчева за изработване на визитни картички с вх. № 
18-04-04 от 15.12.2003 г.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Анна Хаджиева Георги Лозанов
.......................... ......................

Лилия Райчева Маргарита Пешева
..................... ........................

Мария Стефанова Стефан Димитров
 ....................... ....................... 

Тома Иванов              .................. ЮлианаТончева   отсъства
Райчо Райков 
Председател на СЕМ     Отсъства
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